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- Na jakim etapie s¹ pra-
ce dotycz¹ce Centrum 
Nowych Technologii i kie-
dy mo¿na siê spodziewaæ 
realizacji tej inwestycji?

- Na tzw. liœcie indykatywnej 
mamy w tej chwili dwa du¿e 
projekty do sfinansowania w 
najbli¿szym czasie. To Œl¹ska 
Biofarma – projekt, który 
zosta³ ju¿ zaakceptowany oraz 
Centrum Nowych Technologii. 
Termin z³o¿enia wniosku dla 
tego drugiego projektu up³ywa 
31 marca. Obecnie jego przy-
gotowywanie znajduje siê na 
koñcowym etapie. W wyzna-
czonym terminie trafi on do 
ministerstwa i przejdzie ca³¹ 
procedurê. Jeszcze w tym roku 
powinniœmy dowiedzieæ siê, 
czy inwestycja uzyska dofinan-
sowanie i kiedy ewentualnie 
zostanie podpisana umowa w 
tej sprawie. Jeœli tak siê sta-
nie, realizacja Centrum Nowych 
Technologii rozpocznie siê na 
wiosnê 2010 roku. 

- Jak przedstawia siê 
sprawa Kino-Teatru X 

– placówki zas³u¿onej 
dla kultury studenckiej 
i dla miasta, która od 
wielu ju¿ lat nie mo¿e 
doczekaæ siê remontu?

Kino-Teatr X faktycznie jest 
symbolem dzia³alnoœci kultu-
ralnej na rzecz œrodowiska stu-
denckiego. 
Natomiast problemem jest 
w tej chwili stan budynku, 
który przez te wszystkie lata 
uleg³ znacznemu zniszczeniu. 
Aby doprowadziæ go do stanu 
œwietnoœci, wymagane s¹ spo-
re nak³ady finansowe, którymi 
uczelnia nie dysponuje. Do-
tychczas nie mogliœmy ubiegaæ 
siê o œrodki pomocowe, gdy¿ 
takiego tytu³u po prostu nie 
ma. Najbli¿szy konkurs, który 
dotyczy tego rodzaju placówek 
zostanie og³oszony za nieca³e 
2 lata. Projekt modernizacji i 
remontu Studenckiego Domu 
Kultury – bo tak bêdzie nazywa³ 
siê Kino-Teatr X,  jest ju¿ przy-
gotowany. Potrzebne œrodki to 
kilkanaœcie milionów z³otych. 
W stosownym terminie wnio-
sek zostanie z³o¿ony. 

- Czy w zwi¹zku z budo- 
w¹ przez miasto hali 
Podium, Politechnika 
Œl¹ska zadba równie¿ 
o wygl¹d hali MOSiR, 
by dostosowaæ j¹ do 
infrastruktury nowego 
obiektu. 

- Ca³e otoczenie hali Po-
dium bêdzie wymaga³o upo- 
rz¹dkowania i pewnego per-
spektywicznego otwarcia z te-
renów Politechniki. W tej chwili 
niewiele jeszcze mogê na ten 
temat powiedzieæ poniewa¿ 
ta inwestycja wci¹¿ jest przed 
nami. 
Je¿eli hala MOSiR-u ostanie siê 
w tym ca³ym kompleksie, to z 

ca³¹ pewnoœci¹ trzeba bêdzie 
j¹ zmodernizowaæ -  ale jest to 
jeszcze doœæ odleg³a perspek-
tywa. 

- Czy uczelnia zabiega 
w jakiœ sposób o popra-
wienie oferty komunika-
cji miejskiej na terenie 
miasteczka studenc-
kiego? Co Pan s¹dzi, 
na przyk³ad, o pomyœle 
rozbudowania sieci tram-
wajowej o odcinek w kie-
runku Politechniki i hali 
Podium?

- Jeœli chodzi o ofertê komu-
nikacji miejskiej na terenie 

miasteczka studenckiego, mój 
pogl¹d jest jasny. Ten campus 
nie jest nadmiernie rozbudo-
wany i wewnêtrznej komunika-
cji nie potrzebuje. Budynki s¹ 
oddalone od siebie o 5 minut 
spacerem. 
Ca³a rozpiêtoœæ dzielnicy aka-
demickiej to jest 10 minut 
marszu. Nie tylko nie zamie-
rzamy rozwijaæ komunikacji 
ale d¹¿ymy do tego, by usun¹æ 
albo przynajmniej ograniczyæ 
ruch miejski na terenie dziel-
nicy akademickiej. Chcemy 
zbudowaæ du¿y parking w 
obrêbie campusu ale poza 
Wydzia³em Górniczym. 
Miasteczko akademickie znaj-
duje siê w samym centrum 
miasta, blisko dworca kolejo-
wego i z dobr¹ komunikacj¹ 
autobusow¹ - nie widzê wiêc 
problemu z dotarciem do uczel-
ni. Ca³e pokolenia studentów 
chodzi³y tu piechot¹ z dworca i 
nadal bêd¹ chodziæ. 

- Zarzuca siê Panu, ¿e 
niemal zupe³nie odszed³ 
Pan od wspierania stu-
denckiej kultury. Czy to 
prawda, ¿e niektórym 
organizacjom i klubom 
studenckim grozi utrata 
dofinansowania?

- Zadziwia mnie to pytanie. 
Jego pierwsza czêœæ jest nie-
zgodna z prawd¹, poniewa¿ 
kwota tegorocznej dotacji na 
dzia³alnoœæ organizacji studenc-

kich, w tym tych o charakterze 
kulturalnym, jest taka sama jak 
w roku ubieg³ym. Trudno wiêc 
mówiæ, ¿e nie wspieramy tej 
sfery dzia³alnoœci studentów. 
Nic mi równie¿ nie wiadomo 
na temat utraty dofinansowa-
nia przez jakieœ organizacje czy 
kluby. Kto mia³by to zrobiæ? Ja? 
Nie mam takiego zamiaru. 

- Jakie jest Pañskie zda-
nie w sprawie lustracji 
œrodowisk akademic-
kich? Czy nie przeszka-
dza Panu fakt, ¿e jeden 
z prorektorów Politech-
niki Œl¹skiej przyzna³ siê 
do œwiadomej wspó³pracy 
ze s³u¿bami PRL?

- Lustracja jest przeprowadza-
na w oparciu o obowi¹zuj¹ce 
akty prawne. Ka¿da osoba 
maj¹ca status „pokrzywdzone-
go” mo¿e zajrzeæ do swoich akt 
i sprawdziæ kto donosi³. I to siê 
dzieje. 
Natomiast wspomniany prorek-
tor do wspó³pracy siê przyzna³. 
Gdyby tego nie zrobi³, pope³ni³by 
k³amstwo lustracyjne i wtedy 
by³by problem. Wiedzia³em o 
jego wspó³pracy ale w ogóle mi 
to nie przeszkadza. 

Odpowiedzi wys³uchali 
Nina Drzewiecka

Jaros³aw So³tysek.

Dzielnica akademicka bez samochodów?
W tym tygodniu na pytania internautów odpowiada prof. 
Andrzej Karbownik, Rektor Politechniki Œl¹skiej, wybra-
ny na tê funkcjê w 2008 roku. Na ³amach Informatora Ryn-
kowego, który jest partnerem programu „Zadaj pytanie” 
publikujemy fragmenty rozmowy z goœciem. Pe³ny zapis 
spotkania mo¿na obejrzeæ na www.itv.gliwice.pl


